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EVIDENCE TRŽEB A CISTE SVEDOMÍ
Dlouholetý čtenář Sond si jistě vzpomene, že diskuse 
o zavedení tehdy ještě kontrolních pokladen s fiskální 
pamětí je skutečně velký nekonečný příběh naší politické 
scény. Ve druhé polovině devadesátých let, kdy se 
ve velkém začaly rozmáhat nekalé praktiky v podnikání, 
došlo к enormnímu nárůstu nelegálního, neprocleného 
zboží; vznikla petice 12 000 obchodníků a výrobců z celé 
ČR, kteří poukazovali na nerovné podmínky v podnikání, 
daňové a celní podvody a masivní daňové úniky. Problémem 
se zabývala i tripartita, byla ustavena zvláštní pracovní 
skupina a jedním z navrhovaných opatření jak nastavit férové 
podnikatelské prostředí byl návrh na zavedení registračních 
pokladen. Dokonce byl připraven i zákon, který měl podporu 
podnikatelských svazů, ale tehdejší menšinové vládě Miloše 
Zemana se ho proti poslancům ODS, KDU/ČSL a US/DEU 
se nepodařilo prosadit. Návrh poté oprášila Špidlova vláda, 
ale počítala se zavedením pokladen pouze na tržištích -  to 
zase bylo pro podnikatele i odbory nepřijatelné. Napotřetí 
za další vlády (Stanislava Grosse) zákon opět spatřil světlo 
světa, byl schválen, ale poslanci jeho působnost posunuli 
až od roku 2007. Mezi tím „šikovně“ došlo ke zrušení 
povinného vydávání účtenek. Tím byla degradována jedna 
z podstatných podmínek pro smysl zavedení pokladen.
V roce 2007 zákon dostal ránu z milosti, byla odložena 
jeho účinnost a vzápětí jej vláda ODS, KDU/ČSL, SZ zrušila. 
Důvod? Stávající „výhodné praktiky“ není třeba narušovat 
zbytečnou byrokracií.
Současná vládní koalice našla odvahu a zákon, který má 
opět podporu seriózních podnikatelských kruhů, už připravila. 
Pochopitelně se opět rozezněla obehraná písnička z řad 
ODS a TOP'09, že stávající „výhodné praktiky“ není vůbec 
třeba narušovat zbytečnou byrokracií... V médiích už vidíme 
a slyšíme srdceryvné výkřiky, jak kvůli evidenci tržeb u nás 
zanikne drobné podnikání. Divím se ministru financí Andreji 
Babišovi, který se inspiroval systémem elektronické evidence 
tržeb v Chorvatsku, že se také neinspiroval vysvětlující 
kampaní, kterou tamní vláda spustila, aby veřejnosti 
vysvětlila svůj záměr. Když elektronickou evidenci tržeb 
s pochopením přijali Chorvaté, v čem je problém vysvětlit to 
v Česku?
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